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Abstract:       

The study aims to identify the role of employees' empowerment in realization of functional 

satisfaction. The questionnaire was used as a tool to explore employees' opinions in Cement 

Company in Saida. One hundred questionnaires were distributed, 70 questionnaires were 

retrieved which are valid for study .The results of the questionnaire has been processed by the 

statistical package program for the Social science (SPSS v19). The results show the existing 

of positive and strong relationship between employees’ empowerment and functional 

satisfaction about the opinions employees’ Cement Company. The results also show the 

existence of differences of statistical significance attributed to the variable of gender variable 

while there are no statistically significant differences attributed to the variables educational 

level, work experience and the rank. 

Keywords: Empowerment, job satisfaction, motivation. 

 

Résumé : 

L'étude vise à identifier le rôle de l’empowerment dans la réalisation de la satisfaction des 

employés. Un questionnaire a été utilize comme outil d'exploration des opinions des 

travailleurs de la cimenterie de Saida. Cent (100) questionnaires ont été distribués dont 70 

questionnaires ont fait l’objet de retour et soumis à l’analyse.Les résultats du questionnaire ont 

été analysés par le logiciel « Statistical Package for Social Sciences (SPSS v19) ». Les résultats 

ont Les résultats  ont  abouti à l'existence d’une relation  positive et forte entre l’empowerment  

et la satisfaction des employées de la cimenterie de Saida et ils ont montré aussi des différences 

statistiques significatives à un niveau significatif  de 0,05dues à la variable du sexe, par contre 

il n’y avait pas de    de différences statistiquement significatives à 0,05 dues aux variables de 

niveau d'éducation, à l’expérience professionnelle et au grade. 

Mots clés: empowerment, satisfaction des employés, motivation . 
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